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Referat: 

50. møde i GeoDanmark Produktionsforum 

Tid og sted: 7. september 2022 kl. 9.30-15.30 i KL-huset   

Deltagere: Annette F. Stammerjohan, Merete Hansen, Sten Frandsen, Allan Gyldendal Frederiksen, Jørgen Grum, Eskil 

Kjærshøj Nielsen, Kurt Forbech Toft, Christian Helring Andersen Greisik, Laura Bjørnholt Larsen.  

  

Afbud: Marianne Tomra   

Mødeleder: Annette F. Stammerjohan   

Referent: Laura Bjørnholt Larsen    

 

Dagsorden Beskrivelse Bilag Referat  

Velkommen Velkomst og godkendelse af 

dagsorden 

 

Bilag A - Dagsorden Godkendt 

Referat af møde i Produktionsfo-

rum d. 15. juni 2022 

 

Bilag B - Referat af møde d.15. 

juni 2022. 

 Lagt på hjemmesiden d. 29. 

juni 2022 

Godkendt 

 

 

 

Oplæg om vi-

dereudvikling 

af det hydrolo-

giske tilpas-

ningslag 

9.45-10.30 

Oplæg v. Anja Schäffer Strecker 

om videreudvikling af det hydrolo-

giske tilpasningslag 

 Anja fremlægger om status på projektet om videreudvikling og kvali-

tetssikring af det hydrologiske tilpasningslag.  

Projektet kører i samarbejde mellem SDFI og kommunerne/KL. Der 

bliver en opgave for produktionsforum når projektet overgår til drift. 

Det drøftes derfor hvordan Produktionsforum skal følge arbejdet i 

projektet.   

Orienteringer Fra SDFI 

 

 Thomas Illum tidl. kontorchef for kontoret for forvaltningsdata (FOD) 

er afløst af Gry Christophersen og dermed også i GeoDanmarks be-

styrelse. SDFI har fået ny strategi efter navneskift og inkludering af 

tele og bredbåndsområdet i styrelsen. 

 

Fra Kommuner 

 

 Flere ubesatte GIS-stillinger er et problem.  
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Dagsorden Beskrivelse Bilag Referat  

Fra Fællessekretariatet 

 

 Laura gav en orientering fra bestyrelsesseminaret som blev afholdt 

sidst i august.  

Repræsentantskabsmødet bliver d. 1. december på Trinity i Frederi-

cia.  

 

Todo-listen og 

årshjul 

To do-listen  

 

Bilag C – To do - liste Todo-listen opdateres. 

Aktuelt fra årshjul  Bilag D - Årshjul  Årshjulet gennemgås.  

2022-status på 

produktionen 

Foto (Eskil) 

-inkl. Status på lodfoto fra skråfo-

toproduktion til vektorproduktion 

 69 kommuner har bestilt mosaikker  

Landsdækkende præliminær ortofoto var klar 29/8  

Rapport på anvendelse af lodfoto fra skråfotoproduktionen til vektor-

produktionen, kommer på næste møde, foreløbige eksempler på re-

sultater præsenteret på mødet.  

 

Vektor (Annette/Jørgen) 

-udpeget 

-total 

 Godt samarbejde med producenterne også pga. at det har været den 

samme producent gennem flere år. Totalajourføring kører rigtig godt. 

8 kommuner er godkendte.  

Udpeget ajourføring kører også fint. 17 kommuner godkendt. Det blev 

drøftet hvordan man kan gøre kommunikationen omkring klarmeldin-

gerne bedre. Det blev besluttet at der skal nedsættes en arbejds-

gruppe til at diskutere løsninger på hvordan kommunikationen kan 

gøres mere smidig.  

Emner til be-

handling samt 

henvendelser 

Problematik med overlap på forelø-

big og endelige Bygninger  

Status Allan(Bjarke) 

 Dette skal vendes med Bjarke Skjødt fra SDFI.  

Opsamling på ændringsudpegnin-

ger. Hvad er gået godt og mindre 

godt. 

 Blev vendt under status på produktionen. 
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Dagsorden Beskrivelse Bilag Referat  

Hvem i Produktionsforum vil er-

statte Sten i Beliggenhedsgrup-

pen? 

 Marianne Tomra som er indtrædende medlem i Produktionsforum er 

allerede medlem i Beliggenhedsgruppen og forventes derfor at kunne 

repræsentere Produktionsforum der.  

Henvendelser til Produktionsforum 

og svar.  

Bilag E – Henvendelser fra Merete 

Hansen og Signe Skytt 

Henvendelserne og svarene blev vendt på mødet. 

Nyhed til hjem-

meside 

Hvad skal vi skrive ud ?   Produktionen (både udpeget og totalajourføring) forløber efter pla-

nen. Ortofoto forventes på datafordeleren inden jul. Det prælinmi-

nære ortofoto er nu tilgængeligt på dataforsyning. Den ligger som:   

orto_foraar_temp.  

 

Eventuelt   Sten Frandsen fortæller at Geofyn har haft en diskussion af registre-

ring af ladestandere. Hvad er der allerede i gang? Færdselsministe-

riet er i gang med et projekt. SDFI vender tilbage med et svar på 

dette til Sten.  

 


